
Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget

Til: Erhvervs- og vækstministeren

Dato: 11. marts 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 117
Forslag til lov om ændring af årsregnskabsloven og forskellige andre love.
(Reduktion af administrative byrder, tilpasning til de internationale regnskabs-
standarder, gennemførelse af det nye regnskabsdirektiv, ændringer til gen-
nemsigtighedsdirektivet m.v.).
Af erhvervs- og vækstministeren (Henrik Sass Larsen)

Spørgsmål 27
Ministeren fremførte ved 1. behandlingen af lovforslaget, at omkring 60 pct. af
virksomhederne ikke har gæld til banker eller realkreditinstitutter. Det er nor-
mal praksis for både store og små koncerner, at kun et enkelt selskab eller få
selskaber i koncernen hjemtager ekstern lånefinansiering til hele koncernen,
mens de øvrige selskaber i koncernen finansieres internt med koncernlån og
mellemregninger. Det reelle indhold er imidlertid, at koncernen som helhed og
alle selskaberne i koncernen er afhængige af bank- og realkreditgæld. Er der
ved opgørelsen af andelen af virksomheder med bank eller realkreditgæld ta-
get hensyn til denne normale praksis? Hvad andrager andelen for koncerner?
Hvorledes ser tallet ud for klasse C - virksomheder, henset til de ca. 1.000
virksomheder, som vil flytte fra regnskabsklasse C til regnskabsklasse B ved
den foreslåede forhøjelse af størrelsesgrænserne for regnskabsklasse B?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kim Andersen (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kim.Andersen@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karin Gaardsted
formand
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